
 
Protokół nr 4/14 

z posiedzenia Komisji Oświaty, 

Kultury Sportu Zdrowia i Spraw Socjalnych 

z dnia 26.06.2014 r. 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie wg załączonej listy obecności:  

oraz zaproszeni goście: 

1. Katarzyna Rolka – Naczelnik Wydziału Oświaty Urzędu Miejskiego w Paczkowie 

Posiedzenie odbyło się w Urzędzie Miejskim w Paczkowie. Rozpoczęło się o godzinie 1200, a 

zakończyło o godz.1250. 

Wszystkich przybyłych przywitała Przewodnicząca Komisji Stanisława Sroka. Następnie 

przedstawiła porządek posiedzenia: 

1. Informacja na temat oceny zasobów pomocy społecznej dla Gminy Paczków. 

2. Analiza sprawozdania działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Paczkowie zgodnie z 

art. 110 ust. 9 ustawy o pomocy społecznej za 2013 r. 

3. Informacja z realizacji pracy gminnego zespołu interdyscyplinarnego do spraw 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie. 

4. Analiza planów i kierunków rozwoju oświaty w Gminie Paczków na rok szkolny 

2013/2014, przygotowana na podstawie analizy projektów organizacyjnych placówek 

oświatowych.  

5. Sprawy bieżące. 

6. Funkcjonowanie monitoringu miejskiego. Komisja wyjazdowa. 

Przewodnicząca Komisji zadała pytanie czy Komisja zatwierdza Protokół nr 3/14 z dnia 3 

kwietnia 2014 r? Komisja w wyniku glosowania jednogłośnie zatwierdziła Protokół nr 3/14 z 

dnia z dnia 3.04.2014 r. 

Do pkt 1, pkt 2. i pkt 3 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że odbyło się w dniu 13.06.2014 r. spotkanie, na 

którym przedstawiono sprawy dot. działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Paczkowie 

zgodnie z art. 110 ust. 9 ustawy o pomocy społecznej za 2013 r. oraz informację z realizacji pracy 

gminnego zespołu interdyscyplinarnego do spraw przeciwdziałania przemocy w rodzinie. 

Wszyscy członkowie otrzymali sprawozdanie. 

J. Kalisz przypomniała, że poproszono, aby przedstawiono wnioski w formie pisemnej. 

Przewodnicząca Komisji odczytała pismo w sprawie niezbędnych potrzeb w zakresie 

prawidłowego funkcjonowania OPS, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 



J. Kalisz poinformowała, że coraz częściej występuje konieczność organizowania opieki nad 

osobami starszymi na wsiach. Został zgłoszony pomysł i konieczność powstania domu opieki 

dziennej. 

Przewodnicząca Komisji dodała, że Gmina Paczków to Gmina osób starszych, stąd pomysł domu 

opieki dziennej, żeby pomóc osobom starszym. Przypomniała, że już kiedyś Komisja 

wnioskowała o utworzenie takiego domu. 

J. Kalisz dodała, że argumentacja była też taka, że koszt utrzymania osoby w domu starców jest 

bardzo duży. Dodała, że otrzymano bardzo rzetelne sprawozdanie ukazujące potrzeby jakie w 

najbliższym czasie mogą się pojawić. Prognozy są niedobre, narasta problem ubóstwa. Ponadto 

poinformowała, że przedłuża się czas pełniącej obowiązki kierownika, pytano o termin konkursu 

i pani ta takiego terminu nie znała. Zostały odjęte dwa etaty pracownicze w OPS. 

M. Kupczak zauważył, że na pewno trzeba ten stan osobowy uzupełnić. Trzeba wybrać osobę w 

ramach konkursu. Odnośnie potrzeb dot. OPS takich jak komputery, serwerownia itd. to można 

poszukać dofinansowania na ten cel. Należy zwrócić się do Wojewody, lub do Urzędu 

Marszałkowskiego. Pojawiają się różne projekty dot. strefy demograficznej, stąd ta karta seniora, 

tworzenia ośrodków. Potrzeby te trzeba poprzeć ze względu na narastający problem związany ze 

starzeniem się społeczeństwa. 

Na tym Przewodnicząca Komisji zamknęła 2 punkt posiedzenia. 

Do pkt 4. 

Przewodnicząca Komisji poprosiła o przedstawienie planów i kierunków rozwoju oświaty 

w Gminie Paczków na rok szkolny 2014/2015, na podstawie analizy projektów organizacyjnych 

placówek oświatowych.  

K. Rolka przedstawiła informacje odnośnie zatwierdzonych ilości oddziałów w arkuszach 

organizacyjnych, stan na 31 maja 2014 r., co stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Następnie przedstawiła informację jak kształtują się budżety szkół, co stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.  

Poinformowała, że Dyrektorzy szkół planując budżet mają wytyczne, że mają trzymać się planu 

tegorocznego. W SP. Nr 2 jest o dwa oddziały więcej niż w zeszłym roku, w SP Nr 3 jest o jeden 

oddział więcej i dlatego też wychodzą niedobory. Ponadto w SP Nr 3 jest za dużo nauczycieli. 

Kiedyś zostali przyjęci młodzi nauczyciele na niepełne etaty. Poinformowała, że ogółem na 

chwilę obecną brakuje na oświatę 362.605 zł. Wiadomo, że będzie mniejsza subwencja, gdyż 

wynikły nieścisłości w sprawozdaniu WSIO, nie wiadomo ile osób od września przejdzie na 

urlopy dla podratowania zdrowia. Jest to bardzo płynna sprawa.  

 



Jeżeli chodzi o dane z przedszkoli to przekaże je w miesiącu wrześniu, gdyż na chwilę obecną 

dzieci do przedszkoli są zapisywane. W 2014 r. Gmina otrzyma na 485 przedszkolaków dotację 

w wysokości 585.865 zł. Transza jest wypłacana w miesięcznych kwotach. Poinformowała, że 

jeżeli są dzieci spoza Gminy to wówczas występuje się do Gmin o przekazanie dotacji. 

Przewodnicząca Komisji zadała pytanie czy przewiduje się w tym roku jakieś zwolnienia 

nauczycieli? 

K. Rolka odpowiedziała, że najwięcej godzin ponadwymiarowych spadło w Gimnazjum 

Publicznym, ale nie będzie redukcji etatów. Raczej w tym roku nie będzie redukcji. 

Przewodnicząca Komisji poprosiła o przedstawienie w miesiącu wrześniu informacji nt. ilości 

godzin nadliczbowych w poszczególnych placówkach, ilu nauczycieli uzupełnia etaty. 

K. Rolka poinformowała, że w tym roku otrzymujemy podręczniki dla dzieci klas I. 

J. Kalisz zadała pytanie czy dla uczniów idących nową podstawą programową też będą 

podręczniki? 

K. Rolka odpowiedziała, że wyprawka szkolna jest do klas II, III szkoły podstawowej refundacja 

do kwoty 225 zł. VI klasa do kwoty 325 zł. Jeżeli dochód w rodzinie nie przekracza kwoty 539 

zł. na osobę. Będzie jeszcze dotacja na zakup podręczników do języka i ćwiczeń. W sierpniu 

dyrektorzy będą kupowali podręczniki do nauki języków i ćwiczenia. Rodzic dziecka klasy 

pierwszej nie może zapłacić za żadne książki czy ćwiczenia. Rodzic ponosić będzie koszty 

zakupu zeszytów, środków piśmienniczych i podręcznika do religii. Nie ma podręczników do 

techniki, muzyki, informatyki. 

Do pkt 5. 

Przewodnicząca Komisji odczytała pisma p. Genowefy Konat, które stanowią załącznik do 

niniejszego protokołu. 

Komisja sformułowała następujące wnioski: 

1. Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Paczkowie zgodnie z art. 110 ust. 9 ustawy o pomocy społecznej za 2013 r. 

2. Komisja zapoznała się z informacją z realizacji pracy gminnego zespołu 

interdyscyplinarnego do spraw przeciwdziałania przemocy w rodzinie. 

3. W celu prawidłowego funkcjonowania Ośrodka Pomocy Społecznej w Paczkowi Komisja 

pozytywnie opiniuje wnioski p/o Kierownika zawarte w piśmie z dnia 23.06.2014 r. dot. 

zabezpieczenia środków potrzebnych do poprawnego funkcjonowania Ośrodka. 

4. Komisja widzi potrzebę pozyskania środków zewnętrznych na częściową realizację zadań 

OPS w Paczkowie z uwagi na narastające potrzeby w zakresie udzielania pomocy w 

Gminie Paczków. 

 



5. Komisja prosi o przyśpieszenie działań związanych z wyłonieniem w drodze konkursu 

Kierownika OPS w Paczkowie.  

6. W związku z postępującym procesem starzenia się społeczeństwa Gminy Paczków i 

narastającymi potrzebami w tym zakresie Komisja widzi potrzebę utworzenia dziennego 

domu pobytu dla osób starszych. Komisja wnioskuje o rozpoczęcie poszukiwań środków 

zewnętrznych i obiektu na ten cel. 

7. Komisja dokonała analizy planów i kierunków rozwoju oświaty w Gminie Paczków na 

rok szkolny 2014/2015, przygotowana na podstawie analizy projektów organizacyjnych 

placówek oświatowych.  

8. Komisja zapoznała się z pismami kierowanymi do Komisji przez Panią Genowefę Konat. 

Komisja podtrzymuje swoją wcześniejszą odpowiedź wyrażoną w piśmie nr 

BRM.033.3.2014 z dnia 3.04.2014 r. na wszystkie pisma.  

Komisja wnioski przyjęła jednogłośnie. 

Do pkt 6. 

Komisja udała się na komisariat Policji w Paczkowie celem zapoznania się z działaniem 

monitoringu miejskiego. 

Na posiedzeniu nie rozpatrywano innych spraw. Na tym Przewodnicząca zakończyła posiedzenie 

Komisji.  

Protokołowała:      Przewodnicząca posiedzenia: 

Alicja Góral Sowa      Stanisława Sroka 

 
 
 
 

 


